

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

Value Engineering

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
万方数据—数字化期刊群入网期刊
中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

JIAZHI GONGCHENG

2022 1

上旬刊（总第 621 期 / 第 41 卷）

价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2022年1月上旬刊 (总第621期 / 第41卷)

1982年创刊

2022年1月8日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会会刊
中国高等教育学会价值工程分会会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总顾问：管在源

总 编：高志彪

总编室：师瑞

电 话：0311-87024742

编辑部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbjb@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄槐安西路 88 号

邮 编：050091

国内定价：30.00 元人民币

海外定价：30.00 美元

目录

* 价值管理 *

- 建筑安装工程造价指数编制方法的探讨 刘林(1)
高校预算绩效管理体系构建研究 许永令(4)
公路工程施工项目成本管理存在的问题及其对策 王坤(7)
水利工程运行管理与水资源的可持续利用分析 李阳(10)
滨海旅游景观公路设计阶段的造价控制分析 李飞(13)
房屋建筑工程监理管理的问题及创新策略试析 陆龙干等(16)
水利工程建设运行管理工作存在的问题及改善途径 袁斌(19)
浅谈工程项目管理中的合同管理问题及对策 杨雨辉等(22)
岩土工程勘察中的水文地质问题分析 朱迎新(25)
高速公路造价的控制与合同管理策略 冯剑(28)
建筑工程施工质量管理方法及控制策略分析 周静卫(31)
水利工程软土地基处理施工质量管理 李珊珊(34)
建筑工程造价动态管理及有效控制措施分析 李刚(37)
大数据背景下中小企业云会计现状与分析 田野(40)
机制设计视角下的烟草企业管理探析 陈晨等(43)
基于地域认同的黑龙江省高校毕业生流失应对策略 李丽萍等(46)
浅谈地方高校债务现状及风险防控问题 赵珊等(49)
地铁车站深基坑工程安全管理重要性及对应措施 苏宁川等(52)

* 价值链·供应链 *

- 基于节约里程法的阳原县果蔬市场配送路线优化 张志伟(55)
南充冷链物流发展研究 蔡昭君(58)
我国电子商务和快递业协同度测度研究 陈秀玲等(61)
新信息技术背景下智慧供应链发展探究 孙安然(64)
基于价值链的企业营运资金管理问题探究 郭济仆(67)

* 功能载体创新 *

- 隧道穿越顺层偏压高瓦斯地段施工控制技术研究 钱其锋(70)
装配式混凝土填充墙对框架结构抗震性能影响的实践研究 杜皎(73)
LC30 轻骨料混凝土的试验研究 田帅等(76)
高速铁路 CRTS III型轨道板平面度控制试验研究 王启迪(79)
外海孤岛渔港码头沉箱出运及安装工艺比选 张亮等(83)
岩土工程勘察对基坑支护施工的影响 吴士龙等(86)
水利工程钻孔灌注桩施工技术探讨 田高杰(89)
公路隧道设计与施工的现状问题探讨及展望 郑增波(92)
城市环境污水处理过程节能优化控制方法分析 洪涛(95)
上街区亚星 SOHO 加固与地基处理 刘海学(98)

黄土地区地铁竖井转横通暗挖施工稳定性的探究	王晓飞 等(101)
山西龙矿主斜井黄土层施工技术的创新与实践	王延润 等(104)
某黄土盾构隧道管片上浮原因及控制技术研究	孟宪义(107)
大跨度高墩连续梁0号现浇支撑系统研究	张双洋(110)
仿生爬杆机器人研究现状与未来发展	陈明豪 等(113)
现浇箱梁下穿既有高速铁路的影响研究	赵慧清(116)

* 价值应用 *

疫情下有效安全社交距离的模拟与分析	李千 等(119)
轨道板厂综合管理平台搭建	曹继伟(125)
绍兴市建筑垃圾分类回收系统及其模型构建	路畅翔 等(128)
如何有效提高水利勘测设计质量的研究探讨	刘威(131)
试析AI数据分析技术对零售市场终端监测和反馈的作用	蔡妍(134)
猪舍清洁机器人设计及路径规划研究	刘磊(137)
探究港口机械电气系统的可靠性设计	李海峰(140)
大数据技术应用于工程造价市场化改革研究	陈小燕(143)
互联网时代企业财务信息化建设的创新管理模式	崔膳玺(146)
公路工程补充预算定额编制的技术建议	程丽 等(149)
航天装备制造工艺标准视频化探析	彭建军 等(153)
电力负荷控制系统在需求侧管理中的应用	王跃华(156)
一种模拟训练用测试系统可重构模块设计思路	陈育良 等(159)
基于SEEA2012的矿泉水资产清查价格研究	肖丹 等(162)
BIM+Unity3D引擎在构建海塘工程三维场景中的应用	于亚东(165)
电力营销中用电采集技术的应用及经济性分析	徐蕾(168)
高速公路PPP模式选择研究方法探究	王艳彬(171)
基于IK-MD-SA聚类算法的电力数据审计疑点研究	陈蓉(174)
地铁综合监控系统关键技术的应用分析	杨照(177)

* 工业工程 *

基于过程的质量目标设置方法	江玲 等(180)
基于Flexsim的X公司生产线平衡性优化研究	郑璇 等(183)

* 理论综述 *

基于空间非均衡视角的“大城市病”成因研究	齐子翔 等(188)
----------------------	------------

郑重声明

- 1.本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
- 2.来稿在15个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为3个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
- 3.编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
- 4.本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
Fortnightly Issue
Started in 1982
Vol.41 1.a
(Sum No.621)
Published in Jan. 8, 2022

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
Gao Zhibiao
Manager:
Hebei Association for
Science and Technology
Sponsor:
Hebei Institute of Technology
Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
Magazine Publishing House of VE
Address:
No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzshjb@163.com

Printed by:
Changling Printing Co., Ltd. Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Discussion on the Compilation Method of Construction and Installation Engineering Cost Index LIU Lin
4 Research on the Construction of Budget Performance Management System in Colleges and Universities XU Yong-ling
7 Problems and Countermeasures in Cost Management of Highway Engineering Construction Projects WANG Kun
10 Analysis of Water Conservancy Project Operation Management and Sustainable Utilization of Water Resources LI Yang
13 Analysis of Cost Control in the Design Stage of Coastal Tourism Landscape Highway LI Fei
16 Analysis on the Problems and Innovation Strategies of the Supervision and Management of Housing Construction Projects LU Long-gan,*et al.*
19 Problems in Construction and Operation Management of Water Conservancy Projects and Ways for Improvement YUAN Bin
22 Problems and Countermeasures of Contract Management in Engineering Project Management YANG Yu-hui,*et al.*
25 Analysis of Hydrogeological Problems in Geotechnical Engineering Investigation ZHU Ying-xin
28 Highway Construction Cost Control and Contract Management Strategy FENG Jian
31 Analysis of Construction Quality Management Methods and Control Strategies of Building Engineering ZHOU Jing-wei
34 Construction Quality Management of Soft Soil Foundation Treatment in Water Conservancy Projects LI Shan-shan
37 Analysis of Dynamic Management of Construction Engineering Cost and Effective Control Measures LI Gang
40 Status quo and Analysis of Cloud Accounting for Small and Medium-sized Enterprises under the Background of Big Data TIAN Ye
43 Research on Tobacco Enterprise Management from the Perspective of Mechanism Design CHEN Chen,*et al.*
46 Strategies for the Loss of College Graduates in Heilongjiang Province Based on Regional Identity LI Li-ping,*et al.*
49 Debt Status of Local Colleges and Universities and Risk Prevention and Control ZHAO Shan,*et al.*
52 Importance of Safety Management of Deep Foundation Pit Engineering of Subway Station and Countermeasures SU Ning-chuan,*et al.*

VALUE CHAIN•SUPPLY CHAIN

- 55 Distribution Route Optimization of Fruit and Vegetable Market in Yangyuan County Based on Mileage Saving Method ZHANG Zhi-wei
58 Research on the Development of Cold Chain Logistics in Nanchong CAI Zhao-jun
61 Research on the Measurement of Synergy Degree between E-commerce and Express Industry in China CHEN Xiu-ling,*et al.*
64 Research on the Development of Intelligent Supply Chain under the Background of New Information Technology SUN An-ran
67 Research on Enterprise Working Capital Management Issues Based on Value Chain GUO Ji-pu

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 70 Research on Construction Control Technology of Tunnel Passing through Bedding, Bias Pressure and High Gas Section QIAN Qi-feng

73 Practical Research on the Influence of Prefabricated Concrete Infill Walls on the Seismic Performance of Frame Structures	DU Jiao
76 Experimental Research on LC30 Lightweight Aggregate Concrete	TIAN Shuai, <i>et al.</i>
79 Test Research on Flatness Control of CRTSⅢ Track Slab in High-speed Railway	WANG Qi-di
83 Comparison and Selection of Caisson Shipping and Installation Technology in Offshore Gudao Fishing Port Wharf	ZHANG Liang, <i>et al.</i>
86 Influence of Geotechnical Engineering Investigation on Foundation Pit Support Construction	WU Shi-long, <i>et al.</i>
89 Discussion on Construction Technology of Bored Piles in Water Conservancy Projects	TIAN Gao-jie
92 Discussion and Prospect of Current Problems in Highway Tunnel Design and Construction	ZHENG Zeng-bo
95 Analysis of Energy-saving Optimization Control Method in Urban Environmental Sewage Treatment Process	HONG Tao
98 Shangjie Yaxing SOHO Reinforcement and Foundation Treatment	LIU Hai-xue
101 Study on the Stability of the Underground Excavation of the Subway Shaft in the Loess Area	WANG Xiao-fei, <i>et al.</i>
104 Innovation and Practice of Loess Layer Construction Technology in Main Inclined Shaft of Shanxi Long Mine	WANG Yan-run, <i>et al.</i>
107 Research on Causes and Control Techniques of Segments Floating in a Loess Shield Tunnel	MENG Xian-yi
110 Research on No. 0 Cast-in-Situ Support System of Continuous Beam with Large Span and High Pier	ZHANG Shuang-ying
113 Research Status and Future Outlook of Bionic Pole Climbing Robot	CHEN Ming-hao, <i>et al.</i>
116 Research on the Influence of Cast-in-Situ Box Girder Underpassing Existing High-speed Railway	ZHAO Hui-qing

VALUE APPLICATION

119 Simulation and Analysis of Safe Social Distance under Infectious Disease Epidemic	LI Qian, <i>et al.</i>
125 Construction of Integrated Management Platform for Track Board Factory	CAO Ji-wei
128 Shaoxing Construction Waste Sorting and Recycling System and Its Model Construction	LU Chang-xiang, <i>et al.</i>
131 How to Effectively Improve the Quality of Water Conservancy Survey and Design	LIU Wei
134 Try to Analyze the Effect of AI Data Analysis Technology on Terminal Monitoring and Feedback in the Retail Market	CAI Yan
137 Design and Path Planning of Pig House Cleaning Robot	LIU Lei
140 Explore the Reliability Design of Port Machinery and Electrical System	LI Hai-feng
143 Thoughts on the Application of Big Data Technology in the Market-oriented Reform of Project Cost	CHEN Xiao-yan
146 Innovative Management Mode of Enterprise Financial Information Construction in the Internet Era	CUI Shan-xi
149 Technical Suggestions for Compilation of Supplementary Budget Quota for Highway Engineering	CHENG Li, <i>et al.</i>
153 Analysis on the Video of Aerospace Equipment Manufacturing Process Standard	PENG Jian-jun, <i>et al.</i>
156 Application of Power Load Control System in Demand Side Management	WANG Yue-hua
159 A Design Idea of Reconfigurable Module of Test System for Simulation Training	CHEN Yu-liang, <i>et al.</i>
162 Research on the Price of Mineral Water Assets Inventory Based on SEEA2012	XIAO Dan, <i>et al.</i>
165 Application of BIM+Unity3D Engine in Constructing 3D Scene of Seawall Project	YU Ya-dong
168 The Application and Economic Analysis of Electricity Acquisition Technology in Electricity Marketing	XU Lei
171 Study of Expressway PPP Mode Selection	WANG Yan-bin
174 Research on Power Data Audit Doubts Based on IK-MD-SA Clustering Algorithm	CHEN Rong
177 Application Analysis of Key Technologies of Metro Comprehensive Monitoring System	YANG Zhao

IE

180 The Method of Quality Objective Setting Based on Process	JIANG Ling, <i>et al.</i>
183 Research on the Balance Optimization of X Company's Production Line Based on Flexsim	ZHENG Xuan, <i>et al.</i>

THEORETICAL REVIEW

188 The Research on Causes of Megacity Problem Based on Spatial Disequilibrium	QI Zi-xiang, <i>et al.</i>
--	----------------------------